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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Belügyminisztériumot vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Kívánnak-e új rend őrségi törvényt alkotni? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A gyakorlat sok esetben azt az igényt juttatja kifejezésre, hogy egy új rend őrségi törvényre
van szükség, hiszen a jelenlegi 1994 . évi XXXIV. törvény meglehetősen elavult, igényelné
deregulációját

	

és

	

az

	

indokolatlan

	

adminisztratív

	

terhek

	

csökkentését .

A tény, hogy a társadalom állandó változásban van, magában foglalja azt is, hogy a társadalm i
viszonyok változásával, sőt a társadalom elmúlt évtizedekben végbemen ő
kriminalizálódásával, újabb és újabb bűncselekménytípusok, elkövetési módok jelennek meg,
amelyeket a törvény nem kísér figyelemmel, nem követ nyomon, így ezek megelőzésére,

megakadályozására sem tartalmaz hatékony rendelkezéseket a jogalkalmazó számára .
A jelenlegi, elavult rendőrségi törvény tehát nem alkalmas az egyre agresszívabb hatások
elleni hatékony küzdelemre .

Hatékonyabbá tenné a rendészeti feladatok ellátását, ha az "utcai rend őröknek" jelentős
mértékben csökkennének a bürokratikus feladataik és versenyképes fizetésük lenne ,
ugyanakkor minden rendőr esetében szélesednének az intézkedési jogosítványok például a



fegyverhasználat tekintetében. A hatékonyság csökkenéséhez számos városban esetében az i s
hozzájárul, hogy túl kevés a járőrautó, amiken ráadásul kilométerkorlát is van. A rendőrök
képzései is reformálásra szorulnak, hiszen az általános rend őrségi feladatok ellátására
létrehozott szerv tagjai gyakran olyan helyzetekkel találják magukat szemben, amelyekre őket
nem képeztek ki -mondván nem fért bele alapképzésűkbe- csak az egyes, különös hatáskörű
rendészeti szervek tagjait .

Emellett az új törvénynek megfelelő jogi védelmet kellene biztosítania a szélsőliberális
jogvédő szervezetekkel szemben, anélkül, hogy az intézkedő rendőröket egyből rasszistának

bélyegeznék meg .

Az új jogszabályban továbbá garantálni kell azokat a hatásköröket , lehetőségeket, amelyek
garanciát jelentenek arra, hogy utólag nem a rend őröket hurcolják meg, ha teljesen jogosan
intézkednek egy bűnözővel szemben, enélkül a garancia nélkül rend őrség sehogy sem tudn á
hatékonyan, befolyástól mentesen teljesíteni intézkedési kötelezettségét .

Kérdezem tehát Tisztelt Miniszter Urat :

Kívánnak-e új rend őrségi törvényt alkotni a jöv őben, így igazodva a társadalm i
viszonyok változásával létrejött új b űncselekménytípusokhoz, bűnelkövetési formákhoz?

Várom érdemi válaszát, melyet előre is köszönök!

Budapest, 2014 .július 04 .

Tisztelettel :

Mirkóczki Ádá m
Jobbik
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